
ŠVENČIONIŲ RAJONO SAVIVALDYBĖS ANTIKORUPCIJOS KOMISIJA 
 

POSĖDŽIO PROTOKOLAS 
 

2024-01-02 Nr. (3.1E) O-1 
 
 

Posėdis įvyko 2023-12-28, pradžia 13 val. 
Posėdžio pirmininkas – Andrejus Junda 
Posėdžio sekretorė – Gražina Svarauskienė 
Dalyvauja: komisijos nariai Edvard Jedinskij, Andrejus Junda, Renata Grigianecienė, Vida 

Rastenienė, Jolanta Razmienė, Edvard Voršinski, Tomas Žigas. 
Kviestieji asmenys: 
Asta Bučelienė, rajono savivaldybės administracijos Centralizuoto vidaus audito skyriaus 

vedėja. 
 
Andrejus Junda siūlo pradėti rajono savivaldybės antikorupcijos komisijos posėdį, perskaito 

darbotvarkę. Siūlo balsuoti. 
 
BALSAVO: UŽ – 7 (Edvard Jedinskij, Andrejus Junda, Renata Grigianecienė, Vida 

Rastenienė, Jolanta Razmienė, Edvard Voršinski, Tomas Žigas), PRIEŠ – nėra, SUSILAIKĖ – nėra. 
NUSPRĘSTA: 
Pradėti posėdį. 
 
Darbotvarkė: 
1. Dėl Švenčionių rajono savivaldybės 2024–2026 metų korupcijos prevencijos veiksmų 

plano ir plano įgyvendinimo priemonių – aptarimas. 
2. Dėl Bendrųjų reikalavimų valstybės ir savivaldybių institucijų ir įstaigų interneto 

svetainėms – aptarimas. 
3. Dėl 2021 m. STT atliktos korupcijos rizikos analizės vertinimo, ar laikomasi STT 

rekomendacijų. 
4. Kiti klausimai 
 
1. SVARSTYTA. Švenčionių rajono savivaldybės 2024–2026 metų korupcijos prevencijos 

veiksmų plano ir plano įgyvendinimo priemonės – aptarimas. 
Andrejus Junda. Informuoja, kad plano projektas parengtas taip, kad plane būtų atitikimai, 

ko prašo STT. Numatyti 4 veiksmų plano tikslai ir kiekvienas tikslas turi po uždavinį. Siūlo 
papildyti dėl statybos leidimų išdavimo. Primena per savivaldybės tarybos posėdį užduotą klausimą 
dėl keleivių vežimo. 

Vida Rastenienė. Dėl statybos leidimų problematiška, nes jie rengiami per sistemą. Gal 
kitiems metams. Siūlo personalo ar keleivių pavežimo klausimus. 

Andrejus Junda. Kokių dar pasiūlymų? Dėl viešųjų pirkimų galbūt? 
Vida Rastenienė. Pagal patikrinimą pažiūrėti, kaip įvykdyta. 
Andrejus Junda. Apie plane numatomas priemones dėl viešųjų pirkimų. Žiūrėti ne patį 

pirkimą. Pažiūrėti, kaip vykdomos STT rekomendacijos, kodėl, pavyzdžiui, vis tas pats ir tas pats 
laimi. Tiesiog komisija turi vykdyti kontrolę. Kitas klausimas – kaip suteikiami būstai gyventojams. 
Nesiūlo per daug planuoti, kad galima būtų įvykdyti. Mokykloms galbūt renginių pasiūlyti, kaip 
supranta korupciją ir kaip su ja kovoti. 

Vida Rastenienė. Mano, kad normalus tas planas, o papildyti visada galima. Paviešinus ir 
gyventojams bus žinoma. 

Andrejus Junda. Siūlo pakoreguoti planą, kad jį dar peržvelgtų Eglė Bainauskaitė, atsakinga 
už korupciją savivaldybėje, ir teikti savivaldybės tarybai. 
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NUSPRĘSTA: 
Pritarti Švenčionių rajono savivaldybės 2024–2026 metų korupcijos prevencijos veiksmų 

planui ir teikti jį savivaldybės tarybai tvirtinti. 
Sprendimas priimtas bendru sutarimu. 
 
2. SVARSTYTA. Bendrųjų reikalavimų valstybės ir savivaldybių institucijų ir įstaigų 

interneto svetainės – aptarimas. 
Andrejus Junda. Prašo kiekvieną komisijos narį pasisakyti apie jų žiūrėtų įstaigų ir įmonių 

interneto svetainėse skelbiamą informaciją dėl korupcijos. 
Vida Rastenienė. Socialinių paslaugų centras. Jokios informacijos svetainėje apie korupciją 

nėra. Kalbėta su vadovu, kuris pažadėjo į interneto svetainę dėti informaciją korupcijos tema. Siūlo 
nustatyti terminą, iki kada įstaigos turėtų atlikti. 

Jolanta Razmienė. Su vadovais nekalbėta (meno mokkylos, gimnazijos, kultūros įstaigos, 
lopšeliai-darželiai). Švenčionių Zigmo Žemaičio gimnazijos, Švenčionių Juliaus Siniaus meno 
mokyklos svetainėse tvarkingai informacija įdėta, ir nuostatai ir planai galiojantys. Visų kitų įstaigų 
svetainėse nieko arba tik nuorodos dėl korupcijos.  

Tomas Žigas. SĮ „Švenčionių planas“ svetainėje nieko nerado, UAB „Švenčionių švara“ – 
nieko, UAB „Pabradės komunalinis ūkis“ – vos vos. Sporto centras geriausiai. 

Edvard Jedinskij. Sveikatos įstaigos. Įstaigų sujungimas, korupcijos informacijos nėra. 
Edvard Voršinski. Priešgaisrinės apsaugos tarnyba. Minimali informacija, nurodyta, kokiu 

būdu informuoti apie korupciją. 
Vida Rastenienė. Priešgaisrinė tarnyba, kurioje tik vadovas ir gaisrininkai. „Švenčionių 

planas“ pavaldūs savivaldybės administracijai, todėl gal užtektų nuorodos į administracijos 
informaciją. 

Andrejus Junda. Siūlo parengti šabloną dėl informacijos pateikimo svetainėse korupcijos 
tema. Kurie neturi internetinio puslapio, gal nuorodą į savivaldybės svetainę? 

Diskusijos, kas galėtų parengti šabloną. 
Asta Bučelienė. Atkreipia dėmesį dėl paties plano, 2022 m. keitėsi kai kurios sąvokos 

Korupcijos prevencijos įstatyme. Atsižvelgiant į tai, reikėtų pakoreguoti planą. 
NUSPRĘSTA: 
Pavesti komisijos nariui Edvardui Voršinski iki 2024 m. sausio 15 d. parengti šabloną dėl 

informacijos korupcijos tema skelbimo įstaigų, įmonių interneto svetainėse. 
Sprendimas priimtas bendru sutarimu. 
 
3. SVARSTYTA. 2021 m. STT atliktos korupcijos rizikos analizės vertinimas, ar laikomasi 

STT rekomendacijų. 
Andrejus Junda. Tikisi, kad visi komisijos nariai susipažinę su 2021 m. STT atliktos 

korupcijos rizikos analizės vertinimu. Trumpai primena. Trakų, Vilniaus m. ir Švenčionių rajono 
analizė daryta, žiūrėta, kaip įmonės tvarkosi, kaip vykdomas aplinkos priežiūros tvarkymas. 
Įstatymas keitėsi, leista pirkti savivaldybėms su vidaus sandėriu, numatyti pratęsimo terminai. Kaip 
buvo priimami darbai? Pavyzdžiui, darbininkui nušlavus gatvę, seniūnas gyvai neateina ir 
neužfiksuoja atlikto darbo, todėl STT prašo, kad būtų Vidinės tvarkos, kaip priimti darbus, 
kontroliuoti jų vykdymą. 

Asta Bučelienė. Dėl viešųjų paslaugų teikimo buvo atliktas auditas. Mokesčių ir turto 
skyrius ėmėsi priemonių, kad būtų pasirašyta ant sąskaitų dėl darbų atlikimo. 

Edvard Voršinski. Taip ir buvo. Buvo pasirašoma apie faktinį darbų atlikimą. 
Asta Bučelienė. Specialiųjų tyrimų tarnybos svetainėje skyrelyje „Stebėsena“ paviešinta 

atlikta korupcijos rizikos analizė. 
Andrejus Junda. Prašo persiųsti nuorodą. 
Asta Bučelienė. Pažada persiųsti, nes informacija yra vieša. Supažindina, kas ir kaip 

įvykdyta, kas už ką atsako (žr. nuorodą https://www.stt.lt/korupcijos-prevencija/korupcijos-rizikos-
analizes/atliktos-korupcijos-rizikos-analizes/7471). 
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Andrejus Junda. Viena iš komisijos užduočių – kaip vykdomos patvirtintos Tvarkos. Tikisi 
tolesnio bendradarbiavimo su Asta Bučeliene, rajono savivaldybės administracijos Centralizuoto 
vidaus audito skyriaus vedėja.  

Asta Bučelienė. Įstatymas įpareigoja patikrinti, kaip vykdomas veiksmų planas ir 
įgyvendinamas (patikra buvo atlikta 2017 m.). Įstatymas nenumato, per kiek laiko atlikti. Kitiems 
metams plane rizikos jau yra numatytos, dirba viena. Pastebėjimas dėl terminų plane – sąvoką 
„nuolat“ keisti „iki kada“.  

Vida Rastenienė. Dirba viena vedėja, nors etatų yra du. 
Asta Bučelienė. Praeitais metais buvo skelbtas konkursas, bet kandidatų nebuvo. 
Andrejus Junda. Siūlo kreiptis į administraciją dėl konkurso skelbimo. 
Asta Bučelienė. Patikslina, kad ji atskaitinga merui, pavaldi administracijos direktoriui. 
NUSPRĘSTA: 
Pavesti Antikorupcijos komisijos pirmininkui Andrejui Jundai kreiptis į savivaldybės 

administracijos direktorių dėl konkurso į laisvą rajono savivaldybės administracijos Centralizuoto 
vidaus audito skyriaus specialisto pareigybę skelbimo.  

Sprendimas priimtas bendru sutarimu 
 
4. SVARSTYTA. Kiti klausimai. 
Kitų klausimų svarstymui nebuvo. 
 
  
Posėdžio pabaiga 13 val. 50 min. 

 
 

Komisijos pirmininkas  Andrejus Junda 
 
 
Komisijos atsakingoji sekretorė  Gražina Svarauskienė 


